
PROTOKOL Nr XL|U2022

z sesii Rady Gminy Rybno odbytei w dniu 29 czerMca 2022 r.
w sali na€d, w Rybnie przy ul. Lubawskiei 15 pod przewodnictwem

Pana Piotra Komatowskiego - Przgwodniczqcego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Gminy - Ewa Raszkowska - Inspektor ds. Obslugi Rady i Kadr, zastepca Kierownika

Urzqdu Stanu Cywilnego w UtzQdzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczeto o godz. 10:05, zakoiczono o 9odz.15:00

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

W sesji bieze udzial 15 Radnych

- lista obecnosci stanowizalqcznik do protokolu,

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

'1.Pan Tomasz Wegzynowski - W6jt Gminy

2.Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

3.PaniJolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy

4.Pan Zbigniew Dzystek - Radca prawny

- lista obecnosci stanowizalqcznik do protokolu

5.Softysizgodnie z liste obecnosci

- lista obecnosci stanowizahcznik do protokolu

6.Mieszkailcy

Porzqdek sesji:

Ad.l i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie p.awomocnosci obrad.

Obrady XLll sesji Rady Gminy Rybno otwozyl o godz. 10:05 Pan Piotr Kornatowski Pzewodniczqcy

Rady Gminy.

Nastepnie pouczyl wszystkich obecnych, i2 obrady Rady Gminy sq rejestrowane za pomocq urzqdzen

nagrywajqcych dZwiek.

Powital wszystkich obecnych na sali obrad a nastepnie stwierdzil, 2e po sprawdzeniu listy obecnosc,,

na saliznajduj sie 15 radnych co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad.3,UBtalenie porzadku obrad.

Przewodniczqcy Rady przedstawil pozqdek dzienny obrad.

l.Otwalcie sesii.

2.stwierdzenie Drawomocno5ci obrad.

3.Ustalenie porzqdku obrad.

4.Przyjecie protokotu z : XL i XLlsesji Rady Gminy Rybno.

5.Sprawozdanie miedzysesyjne W6ita Gminy.

6.Rapo.t o atanie gminy:

a) debata nad raoodem.



b) podjecie uchwaly w sprawie udzielenia W6jtowi Gminy Rybno wotum zaufania.

7. PodiQcie uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budretu za 2021 r.i

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania bud2etu wraz z informacjq o stanie mienia komunalnego

2a2021 t.,

b) zapoznanie sie z opiniq Regionalnej lzby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z wykonaniu

bud2etu za 2021 r..

c) rozpattzenie spaawozdania finansowego za 2021 r.,

d) debata nad sprawozdaniami,

e) glosowanie nad projektem uchwaly w sprawie zahvierdzenia sprawozdania finansowego wlaz ze

sprawozdanaem z wykonania bud2etu za 2021 r.

8. Podjecie uchwaly w spmwie udzielenia absolulorium za 202'l r. W6itowi Gminy Rybno:

a) zapoznanie sie z uchwalq Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno w sprawie wniosku o udzielenie

absolutorium W6jtowi Gminy Rybno za 2021 r., A
b) zapoznanie sie z opiniq Regionalnej lzby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wniosku Komisji

Rewizyjnej o udzielenie absolutorjum W6jtowi Gminy 2a2021 r.,

c) dyskusja,

d) glosowanie nad projektem uchwat w sprawie udzielenia absoluiodum W6jtowi Gminy Rybno za 2021 r.

9.PodjQcie uchwal w nastQpuiqcych splawach:

1) zmiany Vvieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2022-2037:

2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2022 rok;

3) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Zak+adu Opieki

Zdrowotnej w Rybnie za 2021 rok,

4) okreslenia g6rnych stawek oplat za uslugi opr62niania zbiornikow bezod8wowych i transportu

nieczystoscj cieklych

5) rozpatzenia skargi na dzialalnosd W6jta Gminy Rybno

a) ptzedstawienie pzez Przewodniczqcego Komisji Skarg, Wnaosk6w iPetycji Rady gminy Rybno

stanowiska komisji;

b) podjecie uchwaly.

lo.Wolne wnioski i zapytania.

ll.ZamkniQcie 3eaji.

Po czym zwr6cil sie do radnych, czy sqwnioski o zmiane pozqdku obrad.

Wniosek o zamiane pozadku wni6sl radny Adam Kasprowicz i wprowadzenie w pkt 9 w ppkt 5 iit. 1a

,,wystapienie osoby skar2qcej".

Nastepnie Pzewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie wniosek radnego Adama Kasprowicza

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sktad Rady '15 Radnych w obecno6ci 15

Radnych glosamil

-,,2a" - 7
-,,przeciw'- 8

- ,,wstrrymuiqcych sil" - 0



nie przyjeta wniosku .

lmienny wykaz glcsowania nad pzyieciem protokolu stanowi zalecznik do protokolu.

Nastepnie wniosek o zmiane porzqdku obrad wnidsl radny Waldemar Reszka wprowadzenie w pkt I w
ppkt 5 lit. 1b ,,wystqpienie osoby skar2qcej".

Nastepnie Pzewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie wniosek radnego Waldemara Reszki

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na uatawowy skhd Rady t5 Radnych w obecnosci l5
Radnych glosami:

-,,2a" ' 7

-,,przeciw'- 8

- ,,wstrzymuilcych slg" - 0

nie przyjela wniosku .

lmienny wykaz glosowania nad pzyjeciem protokolu stanowi zalAcznik do protokolu.

Nastepnie poddal pod glosowanie pozqdek obrad.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ugtawowy sklad Rady l5 Radnych w obecno6ci '15

Radnych glrosami:

-.-za" -'15
-,,przeciw'- 0

- ,,wstrzymuiQcych siQ" - 0

przyiela porzqdek obrad.

lmienny wykaz glosowania nad pzyjeciem protokolu stanowi zalacznik do pfotokolu.

4.Przviecie protokolu z: XL i XLI sesii Radv Gminv Rvbno.

Pzewodniczqcy Rady pojnformowal, 2e protok6l z XL iXLl sesji zostat wylozony do wgladu i do czasu

rozpoczecia sesji nie zlo2ono do pzewodniczqcego wniosku o dokonanie poprawek do pzedlozonych

poekt6w protokolu.

Wzwiqzku tym poddal pod gliosowanie protokol z XL sesji Rady Gminy Rybno.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci '15

Radnych glosami:

-,,2a" -'15
-,,przeciw'- 0

- ,,wst.zymuiqcych 6ie" -0
przyjela protok6l z XL sesli Rady Gminy Rybno.

lmienny wykaz glosowania nad pzyjeciem protokolu stanowi zalqcznik do protokolu.

NastQpnie poddal pod glosowanie protokol z XLI sesji Rady Gminy Rybno.

Rada Gminy w glosoweniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15

Radnych glosami:

-,,z'a" - 15

-,,przeciw'- 0

- ,,wstrzymuiqcych si9" {)



przyiQla protok6l z XLI sesji Rady Gminy Rybno.

lmienny wykaz glosowania nad pzyjeciem protokolu stanowizalqcznik do protokolu.

S,Spaawozdanie miedzvsesvine W6ita Gminv.

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski udzielil glosu W6jtowi Gminy - Panu Tomaszowi

Wegrzynowskiego, kt6ry przedlo2yl sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej.

Sprawozdanie stanowi zalqcznik do protokolu.

Po zlozeniu sprawozdania otworzyl dyskusje.

Glos zabrali:

Radny - Pan Waldemar Reszka w swoim wystqpieniu odni6sl siQ do budowy boiska w miejscowosci

Tuczki. VWjaSnil, 2e ramach ogloszonego w grudnill 2020 roku przez eqd prolektu programu

pomocy zapobiegania, pzeciwdzialania izwalczania COV|D19., zlozyl podpisany pzez radQ soleckE

wniosek do Pana W6jta, by ten skozystal z niniejszego programu. Pomoc w ramach tego programu

byla skierowana gt6wnie do miejscowosci popegeerowskich i ich mieszkafc6w. Wskazal, iZ jego

intencjq byl to, aby W6jt wystqpal z wnioskiem o Srodki finansowe dla miejscowoSci Tuczki. Podkreslil,

i2 w ramach wskazanego prog€mu mo2na bylo wykonad wiele inwestycji, kt6re umotliwiaje integracjq

spolecznq o€z aktywizacje mieszkanc6w miQdzy innymi place zabaw, silownie zewnetzne, obiekty

sportowe, oswietlenia wewnatrz ulic. Vlvjasn , 2e w ramach projektu byla mo2liwo6d adaptacji terenu

dzialki 171,obreb Tuczki, gmina Rybno, a tak2e utwozenia przy Swietlicy kompleksu sportowego.

Dalej wyjasnil, i2 mieszkaicy miejscowosci Tuczki proponowali inwestycjQ na tej dzialce w postaci

nowoczesnego placu zabaw dla dzieci, silowni zewnetznej dla senior6w indodzie2y, boisko

dwufunkcyjne, oswietlenie i monitoring Swietlicy iobiektu sportowego, ogrodzenie od drogi powiatowej,

grill stacjonarny, utwardzenie miejsca na festyny, utwardzenie ifealizacja miejsc parkingowych,

zasadzenie i utwoEenie teren6w zieleni. Stwierdzil, 2e Pan W6jt nie byl pzychylny temu wnioskowi.

W zwiqzku z tym, jak dodaje zwr6cil sie o pomoc do posla Pana Roberta Gontarza, kt6ry poparl

inicjatywe mieszkailc6w. Wskazal, i2 dopiero w 2016 roku wykonany zostal projekt i na tym sprawa

budowy boiska zattzymala sie. Jak dodaje, dziekiwsparciu posla Pana Roberta Gontaza inwestycja

zostala zrealizowana.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz odnoszqc sie do wypowiedzi radnego Waldemara Reszkizwr6cil

uwage, 2e Pan radny pominel fakt,2e to pracownicy urzedt Gminy Rybno vvykonaliwiele pracy, aby

boisko w Tuczkach Dowstalo.

Na tym dyskusje zakofczono.

6.Raoort o slanie qminv:

a) debata nad raoortem

Pzewodniczqcy Rady - Pan Pioh Kornatowskt otwozyl debatQ nad raportem.

Glos zabrali:

Radny - Pan Rafal Gniazdowski zapytal, jaka jest perspektywa utwozenia lokali socjalnych na tercnie

gminy Rybno.



W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski w odpowiedzi wyjasnil, i2 kazda gmina jest zobowiqzana

posiadaC, gmina Rybno r6wnie2 posiada takie lokale.

Radny - Pan Rafal Gniazdowski wyjasnil, i2 zadal takie pytanie poniewaz w raporcie zawarto

informacje o ilosci lokali socjalnych ios6b na nie oczekujqcych.

Wojt Gminy - Pan Tomasz WQgrzynowski w odpowiedzi wyjasnil, iz nikt siq nie zwracal o lokale

socjalne. Ponadto wskazal, i2 gmina ma zapewnione lokale dla os6b znajdujqcych sie w sytuacji

kryzysowej, pokrzywdzonych pzez nagle sytuacje losowe.

Radny - Pan Bogdan Wantowski stwierdzil, i2 niepokoi spadek zaintercsowania mieszkanc6w

funduvem soleckim. zwr6cil uwagQ, z raportu wynika, i2 o podziale tunduszu soleckiego decyduje

naewielka liczba mieszkaic6w danego solectwa. Jego zdaniem fundusz soleckijest malo promowany.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz stwierdzil, i2 jego zdaniem zbyt niska frekwencja mieszkahcdw

na zebraniach wiejskich, na kt6rych dokonywaflo podzialu funduszu soleckiego wynikala z panujqcej

pandemii. Ponadto zauwa2yl, i2 raport zawiera zestawrenie wykonanych inwestycji w latach 2018-

2021 t. . byty ich wiele. Zwrocil uwag9, 2e to daje podstawe do oceny, i2 wsp6lpraca Rady z Wojtem

jest poprawna i owocna w realizacje kosztownych program6w

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegzynowski odnoszqc sie do wypowiedzi pzedm6wc6w zwr6cil uwage,

i2 podane w raporcie inwestycje obejmujq inwestycje wykonane peez uzqd gminy. Nie uwzgledniono

natomiast inwestycji w zakresie budowy kanalizacji na odcinku Debieh - Hartowiec, czy rozbudowy

osrodka zdrowia- Ponadto stwierdzil i2 zadaniem gminy, rady, soltys6w jest promowanie funduvu

soleckiego, na pomoc ktdrych w tej kwestii liczy.

Na tym dyskusjQ zakohczono.

b) podiecie uchwalv w sorawie udzielenia Woitowi Gminv Rvbno wotum zaufania.

Pzewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu poektu uchwaly pzez Wcepzewodniczqcq

Rady, poddal go pod glosowanie

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na u6tawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15

Radnych, gloaami:

-10 - ,,z'a",

- 4 - ,,pdeciw"
- t - ,,wsttzymujqcych sie"
pod.fQla uchwale Nr XLlll308l2O22 w udzielenia W6jtowi Gminy Rybno wotum zaufania.

Uchwala stanowi zahcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowizalqcznik do protokolu.



Ad.T.Podiecie uchwalv w sprawie zatwierdzenia aorawozdania finanaoweoo wraz ze

sprawozdaniem z wvkonania budietu za 2021 rck

a) rozoatzenie sDrawozdania z wvkonania bud2etu wraz z informacia o stanie mienia komunalneoo

2a2021r.

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotl Kornatowski udzielil glosu Skarbnikowi Gminy - Pani Zdzislawae

Kanicz, kt6€ pzedstawila Radzie sprawozdanie z wykonania budzetu Gminy Rybno za 2021 tok,

sprawozdanie finansowe oraz informacje o stanie mienia komunalnego.

Radni nie wnieSli pytai do pEedstawionych sprawozdah.

Nast?pnie Przewodniczqcy Rady pzeszedl do kolejnego podpunktu potzqdku obrad.

b) zaooznanie sie z opinia Reqionalnei lzbv Obrachunkowei w Olsztvnie o sDrawozdaniu z wvkonaniu

budzetu za 202 1 | .

Pzewodniczqcy Rady Gminy Pan Piotr Kornatowski udzielil glosu Skarbnikowi Gminy Pani Zdzislawie

Kanicz, kt6ra pzedstawila Radzie Gminy LJchwah Skladu Ozekajqcego Regionalnej lzby

Obrachunkowej w Olsztynie Nr RlO.Vlll-0'120-134/22 z dnia 28 marca 2022 r. w sprawie wydania

opinii o przedlo2onym pzez W6jta Gminy Rybno sprawozdaniu z wykonania bud2etu gminy za rok

2021 stwierdzajqc, 2e Regionalna lzba Obrachunkowa wydala pozytywnq opiniQ o pzedlo2onym

sp€wozclanru.

Po odczytaniu pzez Skarbnika Gminy opinii, Pzewodniczqcy Rady pzeszedl do kolejnego podpunktu

pozqdku obrad.

c)rozoatrzenie sorawozdania finansoweoo za 2021 r.

Skarbnik Gminy zdzislawa Kanicz pzedstawila sprawozdanie finansowe 2a2021 tok.

Pzewodniczqcy Rady pzeszedl do kolejnego podpunktu pozqdku obrad.

d)debata nad sprawozdaniami

Pzewodniczqcy Rady zapytal, zapytal czy ktos z obecnych na sali radnych chce zabrad glos na

temat przedstawionych sprawozdai.

dos zabrali:

Radny - Pan Rafal Gniazdowski zadal pytanie dotyczqce informacji w spEwie bilansu z wykonania

bud2etu Gminy Rybno na dzief 31 gtudnia 2021. Zwr6cil uwage, i2 po stronie po stronie pasywa

zobowiqzania finansowe ich stan na poczqtku roku wynosil 10 miliondw 747 tysiqce, natomiast na

koniec roku 12 milion6w 450 tysiecy. Poprosil o wskazanie, jakich wydatk6w dotyczylo to

zobowiqzania oraz jakich wydatk6w dotyczq zobowiqzania wynikajqce wla6nie z tej 162nicy.



Ponadto zapytal, czy na st.onie BIP Gminy RybnA opublikowane zostalo zaeqdzenie numet 4812022

z dnia 23 maja 2022 toku. Stwierdzil i2 nie shona 8lP nie zawiera tego dokumentu

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz w odpowiedzi wyjasnila w zakrcsie publikacji zaQqdzenia

numet 4812022 z dnia 23 i\4a 2022 roku na stronie BIP stwierdzila, i2 wskazany dokument powinren

byc zamieszczony. Poinformowala, i2 to zweryfikuje. Dalei wyjasniajqc wskazala, i2 na wielko66

wielkosci zobowiqzari finansowych sklada siq zadlu2enie dlugoterminowe w wysokosci 12 miliondw

444 tysiqce 870 zlotych otaz zobowiezah kr6tkoterminowych w wysoko6ci 13 731, 08 zl, co stanowi

kwotq 12 4528 601,08 zl . Dodala, i2 na kwotQ '13 tys dotyczy niewielkich pewnie faktur, zag kwota

12 444 187,0021dotyczy kredytdw.

Na tym dyskusjQ zakoiczono

Pzewodniczacy Rady pzeszedl do kolejnego podpunktu pozedku ob€d.

e) olosowanie nad oroiektem uchwalv w sprawie zatwierdzenia sDrawozdania finansoweoo wraz 2e

sorawozdaniem z wvkonania budzetu za 202'1 r

Po odczytaniu przez Wiceprzewodniczqcq Rady projektu uchwaly, Pzewodniczqcy Rady poddal pod

glosowanie projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze

sprawozdaniem z wykonania bud2etu za 2021 rok.

Rada Gminy w glosowaniu .iawnym na ustawowy sklad Rady15 Radnych w obecnosci 15

Radnych, glosami:

" 10 - ,,2a",

- 3 -,,przeciw"

- 2 - ,,wstrzymujqcych sie"
podjela uchwaQ Nr xlll/309/2022 w sprawie zatwierdzenia sphwozdania finansowego wraz ze

sprawozdeniem z wykonania budietu za 2021 rok

lJchwala stanowi zalqcznik do protokohr.

lmienny wykaz glicsowania nad projektem uchwaly stanowizaqcznik do protokolu.

8. Podiecie uchwalv w sprawie udzielenia absolutodum za 2021 r. W6itowi Gminv Rvbno.

a) zaooznanie sie z uchwala Komisii Rewizvinei Radv Gminv Rvbno w sorawie wniosku o udzielenie

absolutorium W6itowi Gminv Rvbno za 2021 r.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zwr6cil sie do Ptzewodniczqcego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy o

przedstawienie uchwat Komisji .

Pzewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Pan Sylwester Kasprowicz przedstawil Uchwalq Komisji

Rewizyjnej Rady Gminy Rybno z dnia 3 czerwca 2022 r.vt sprawie zaopiniowania lvykonania bud2etu

oraz wniosku dotyczqcego absolutodum.



Komisja Rewizyjna Rady Gminy Rybno pozytywnie zaopiniowala wykonanie bud2etu Grniny za 2021

rok pzez W6jta Gminy iwystqpila do Rady Gminy o udzielenie W6jtowi absolutorium z tytulu

wykonania bud2etu Gminy 2a2021 tok.

Pzewodniczqcy Komisji Rewizyjnej peedstawil r6wnie2 opinie Komisji Rewizyjnej o wykonaniu

budzetu Gminy Rybno za 2021 rok.

Radni nie zglosifi pytai ani uwag do przedstawionej ptzez Pzewodniczqcego Komisji Rewizyjnej

Rady Gminy Rybno uchwaly oraz pzedstawioneJ opinir .

NastQpnie Pzewodniczqcy Rady pzeszedl do kolejnego podpunktu porzqdku obrad.

b) zaooznanie sie z ooinia Reqionalnei lzbv Obrachunkowei w Olsztvnie w sorawie wniosku Komisii

Rewizvineio udzielenie absolutorium W6itowi Gminv za 2021 f.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zwr6cil siQ do PEewodniczqcego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy o

pzedstawienie opinii Regionalnej lzby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wniosku Komisji

Rewizyjnej o udzielnie absolutorjum W6jtowiGminy Rybno za 2021 rok.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz przedstawil Uchwalg Skladu Ozekajqcego Regionalnej lzby

obrachunkowej w olsztynie Nr Rlo.Vlll-0120-289/22 z dnia 7 czevca 2022 r w sprawie

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno w sprawie udzielenia absolutorium

W6jtowi Gminy Rybno za 2021 rok stwierdzajqc,2e Sklad Ozekajqcy Regionalnej lzby

Obrachunkowej w Olsztynie wydal pozytywnq opiniQ o pzedl,o2onym pzez KomisjQ Rewizyjnq Rady

cminy Rybno wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla W6jta Gminy z tytulu wykonania budzetu

za 2021 rok.

c) dvskusia

Przewodniczqcy Rady otwotzyl dyskusje nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia

absolutorium dla W6jta Gminy z tytulu wykonania budzetu za 202'1 rok.

Glos zabrali:

Radny - Pan Rafal Gniazdowski odczytal stanowisko radnych Rady Gminy Rybno, jak w podpisie

pisma na temat realizacji bud2etu Gminy w 2021 roku peez W6jta Gminy Rybno .

(pismo stanowi zalAcznik do niniejszego protokolu).

Na tym dyskusje zakoiczono.

Przewodniczqcy zamknql dyskusje i przeszedl do kolejnego punktu potzqdku obrad.

d) qlosowanie nad oroiektem uchwalv w sorawie udzaelenia absolutorium W6itowa Gminv Rvbno za

2P1t.



Po odczytaniu pzez WicepEewodniczqcq Rady projektu uchwaly, Przewodniczqcy Rady poddal pod

glosowanie projekt uchwaly w sprawie udzielenia W6jtowi Gminy Rybno absolutorium z tytulu

wykonania bud2etu za 2021 rok.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na uatawowy sktad Rady 15 Radnych w obecnosci t5

Radnych, glosami:

-'10 - ,,2a",

- 4 - ,,pazeciw"

-'l - ,,wstrzymuiqcych sie"

podjeta uchwale NJ Xlllr3l0/2022 w sp.awie udzielenia W6jtowi Gminy Rybno absolutorium z

tytufu wykonania bud2elu za 2021 rok.

Uchwala sta nowi zalqczn ik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowizalqcznik do protokohl.

Po czym PE ewodniczqcy Rady Gminy Pan Kornatowski zazqdzil pzerwe w obradach od godz l '1:50

do godz.12:00

Po przerwie Rada Gminy przystqpila do realizacji kolejnego punktu pozqdku obrad.

Ad.9.Podiacie uchwalw nastepuiacvch sprawach

l.zmianv Weloletniei Proonozv Finansowei Gminv Rvbno na lata 2022-2037

Pzewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnego Pana Geegorza

Januszewskiego o przedstawienie opiniiw sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Grzegoz Januszewski pzedstawil opinie komisji stalych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalacznik do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytaf nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly pr2ez \Mcepzewodniczqca

Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady t5 Radnych w obecnosci 15

Radnych, gloeami:

-'15 -,,2a",

- 0 -,,Przeciw"

.0 - ,,wstrzymuiqcych sie"
podje+a uchwale Nr XL|U311/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Rybno na lata 2022-2037.

Uchwala stanowi zahcznik do protokolu.

lmienny wykaz giosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqoznik do protokotu.



2) zmian w bud2ecie Gminv Rvbno na 2022 rok

Pzewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwrdcil siQ do Radnego Pana Geegorza

Januszewskiego o przedstawienie opiniiw sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Grzegoz Januvewski pEedstawil opiniQ komisji stalych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusjQ nad p.ojektem uchwat.

Pytai nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady zamknql dyskusjQ. Po odczytaniu projektu uchwaly pEez Vviceprzewodniczqcq

Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w gloaowaniu iawnym na $tawowy sklad Rady t5 Radnych w obecno6ci '|5

Radnych, gl,oeami:

-15 - ,,2a",

- 0 -,,przeciw"

- 0 - ,,wstrzymuiqcych sie"
podjeta uchwale NJ Xllll312/2022w .prawiezmian w budrecie Gminy Rybno na 2022 rok.

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad poektem uchwaly stanowi zalqcznik do protokolu.

3) zatwierdzenia sDrawozdania finansoweao Samodzielneoo Publiczneoo Gminneoo Zak+adu Ooieki

Zdrowotnei w Rvbnie za 2021 rok

Pzewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnego Pana Gzegorza

Januszewskiego o pzedstawienie opiniiw sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Grzegoz Januszewski pzedstawil opinie komisji stalych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotf Kornatowski otwotz yl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytah nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamknql dyskusjq. Po odczytaniu projektu uchwaly pzez Wcepzewodniczqce

Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na uatawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15

Radnych, glosami:

-'15 - ,,2a",

- 0 -,,przeciw"

-0 - ,,wstrzymuiqcych siQ"

podjeh uchwafe Nr XLlU3l3/2022 w sprawie zatwierdzenia ap,awozdania finansow€go

Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakladu Opieki Zdrowotnej w Rybnie za 2021 rok

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik do protokolu.
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4) okreslenia a6mvch stawek oplat za usluqi oDr62niania zbiornik6w bezodolvwowvch i kansportu

nieczvstoSci caeklvch

Peewodniczacy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil siq do Radnego Pana Geegoea

Januszewskiego o peedstawienie opiniiw sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Gzegorz Januszewski p,zedstawit opinie komisji stalych o projekcie uchwaly.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusjq nad projektem uchwaly.

Pvtai nie wnaesiono.

Pzewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu pro.jektu uchwaly przez Wcepzewodniczacq

Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 15

Radnych, glosami:

-15 -,,2a",

- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymuiecych eiQ"

podiela uchwalg Nr XLlll3'1112O22 w sprawie okreslenia g6rnych 3tawek optat za 6lugi
opr6rniania zbiornik6w bezodplywowych i transportu nieczysto6ci cieklych.

lJchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowizalqcznik do protokolu.

5) rozoattzenia skaroi na dzialalnos6 W6ita Gminv Rvbno

a) Deedstawienie pazez Pzewodniczaceoo Komisii Skafq. Wniosk6w i Petvcii Radv qminv Rvbno

stanowiska komisii

Pzewodniczqcy Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji pzestawil stanowisko Komjsji w zakresie

pzedmiotowej skargi.

Nastepnie zwr6cil sie do Pzewodniczqcego Rady z pytaniem, kto spozqdzal projekt tej

uchwaly o rozpatzeniu skargi na dzialalnosd W6jta. A ponadto zapytal, dlaczego projekt uchwaly po

nie zawiera elementu dotyczqcego niegospodarnosci w zakresie wydatkowania pzez W6jta Srodk6w

finansowych ptzy tealizacji budowy kortu tenisowego w Zabinach. Kwestia ta, jak wskazuje zostala

pzekazana wedlug wlasciwosci do Komisji Rewizyjnej.

Radny - Pan Bogdan Wantowski zapytal dlaczego radni nie otrzymali decyzji Powiatowego Inspektora

Nadzoru Budowlanego oraz opinii na temat kortu. Jak stwierdzil, to bardzo wazne dokumenty, z

kt6rymi kazdy radny, pzed gl,osowaniem nad zasadnoscie skargi, powinien sie zapoznac. Po czym

zwrocil sie do czlonk6w Komisji Skarg, Wnioskdw i Petcji, jakie wafstwy zostaly wycenione pzez

wykonawce, jaka kwota zosta+a zaplacona ijakie warstwy zostaly stwiedzone ptzez geologa?

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka w odpowiedzi wyjasnila, i2 decyzja zosl€la udostQpniona

Komisji Skarg i Wniosk6w. Nie ograniczano r6wnie2 dostepu do tego dokumentu pozostalym radnym,

skoro nie byl dolqczony do projektu uchwaly.

Radny - Pan Rafal Gniazdowski odnoszqc siQ do wypowiedzi Sekretaz Gminy wskazal, i2 Komisja

Skarg, Wniosk6w i Petycji peekazywala do Rady Gminy opiniQ, bez projektu uchwaly

u



I nie bylo tam projektu uchwaly.

Radca prawny - Pan Zbjgniew Dzystek wyjasnil, i2 zgodnie z ustawa o samozqdzie gminy projekty

uchwal pEygotowuje w6jt, na podstawie przedlozonych opinii, stanowisk komisji. Ponadto wskazal, i2

ka2dy pfojekt jest weryikowany pod wzgledem prawnym przez radcq prawnego. W zakresie zakresu

rozpatrywanej skargi tj. pominiecia w projekcie uchwaly kwestii ptzekazania pzez Komisje Skarg,

Wniosk6w i Petycji do Komisji Rewizyjnej skargi w czesci dotyczqcej nieprawidlowego wydatkowania

Srodk6w na budowe kortu tenisowego. Wskazal, i2 tej kwestii nie mo2na byb ujao w projekcie tej

uchwaly, albowiem jesli jakikolwiek organ, tak2e i Komisja przekazuje sprawQ w caloSci lub w czQSci

do innego organu, to sprawa w tej czesci podlega rozpattz eniu przez ten inny organ.

Jest niedopuszczalna taka konstrukcja, 2e pzekazljemy jakqs sprawe do innego organu i

jednoczesnie sam jq bada. Pzedlozony projekt uchwaly rozstrzyga tylko te wqtki skargi soltysa

sotectwa Zabiny, kt6rc Komisja Skarg, Wniosk6w i Petycji mogla rczpaltzya l). niepzestrzegania

zapis6w statutu solectwa Zabiny w zakresie prowadzenia zebrania wiejskiego i wykonania podbudowy

kodu tenisowego w Zabinach.

Radny - Pan Bogdan Wantowski zwr6cil sie z pytaniem do radcy prawnego tj. czy gmina nie

mjala obowiqzku Wzekazania dokument6w do czlonka Komisji Rewizyjnej? Zwr66il uwage, i2 w tej

chwili radni dysponujq na starymi dokumentami i nie majq stosownej wiedzy, aby ustosunkowad sie do

skaei. Wskazal, na warstwy konstrukcyjne podbudowy kortu, jakie jego zadaniem za$/ieral kosztorys i

projekt obiektu. Ponadto jego zdaniem nigdzie nie bylo mowy o zamianie warstwy wyr6wnawczej,

kt6ra byla za mialu kamiennego

Radca pEwny - Pan Zbigniew Dzystek odnoszac sie do wypowiedzi radnego Pana Bogdana

Wantowskiego wyjasnil w zakresie doreczenia decyzji PINB radnym, i2 dotyczyla ona sprawy, kt6ra

byla przedmiotem badania Komisji Skarg, Wniosk6w i petycji zostala peekazana pzewodniczqcemu

tej komisji. Nie ma takiego obowiqzku. Wskazal, i2 nielogicznym jest pzekazywanie material6w, kt6re

gromadzi konketna komisja w ramach rozpatrywanej sprawy, byly nastQpnie pzekazywane

wszystkim radnym. Takie dziatanie mijaloby sie z celem dzialania takiej komisjj. W zakrcsie

podnoszonej pzez @dego Pana Bogda Wantowskiego zamiany kruszywa wskazal, i2 jest to
inwestycja budowlana, kt6rq zqdzo pzepisy prawa budowlanego. Dalej wyjasnia, i2 czesto bywa tak,

2e tzeba zmieniad projekty albo modyfikowa6 te inwestycje, bo zaszly pewne okolicznosca jak na

pzykiad zmienily siQ warunki terenowe, kt6rych nie peewidziano w projekcie. Taka sytuacja miala

miejsce w przypadku budowy kortu tenisowego. Przy wiekszosci inwestycji budowlanych takie

modyfikacje nastepujq i prawo budowlane to ptzewiduje. Nale2y te zmiany przeprowadzi6 zgodnie z

przepisami prawa budowlanego ijeslijest to istotna zmiana, to nale2y wystqpic o zmiane decyzji, je6li

tam jest pozwolenie na budowe bqd2 tez ponownie zglosie. W pzypadku poruszanej inwestycji byta to

zmiana nieistotna. O zasadnosci i celowosci dokonanej zmiany decydowal projektant. W tej sytuacji

inwestor zobowiqzany byl zaciqgnqC opinii projektanta, i tak siQ te2 stalo. Wskazal, i2 kwestig zmiany

projektu budowlanego rczstzyga nam projektant, bo on ma wiedzQ w zakresie material6w

budowlanych, czy mo2na jeden material budowlany zastqpiC drugim. Konkludujac podkresl , i2

dokonana zostala istotnie zmiana w trakcie budowy kortu. Projektant wyrazil zgode. To kodczy te
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sprawe. Zazut bylby zasadny, gdyby dokonano takjej zmiany, nie majqc opinii projektanta' bqdt te2

wbrew tej opinii.

Radny - Pan Bogdan Wantowski zwr6cil uwag9, 2e z dokument6w, kt6re otzymala Komisja

Rewizyjna wynikalo, 2e inwestor, gmina Rybna wystqpita o zmiane walshvy konstrukcyinych i

ewentualnie o to, czy mo2na zastApic posp6lkQ. Jak twierdzi nie bylo wniosku o zastqpienie warstwy

wyr6wnawczej, kt6ra widnieje w kosztorysie ofertowym. Stwierdzil, i2 2adne dokumenty n€

potwierdzajq faktu, aby inwestor wnioskowal o wymiane dw6ch warstw Posp6lka r6wnie2 zostala

zmieniona przez lvykonawcQ.

Radca prawny - Pan Zbigniew Deystek odnoszqc sie do wypowiedzi radnego Pana Bogdana

Wantowskiego wyja6nil, 2e pzedmiotem rozpatfzenia pzez Rade jest konkretna skarga Nale2y

dziataC w granicach tej skaQi. Natomiast pan radny podnosi kwestiQ, kt6ra nie byla w skardze

opisana.

Radny - Pan Bogdan Wantowski stwierdzil, 2e skarga dotyczyla calei podbudowy, niezgodnosci z

projektem, wykonanie inwestycji, a w tym tzech warstw, kt6re dwie zostaly zamienione bez zgody

Jego zdaniem bylo wiele nieprawidlowosci w tym zakresie.

Radca prawny - Pan zbigniew Dzystek w odpowiedzi wskazal, i2 nalezy barc pod uwage zakres

skargi. Autor skarci pisal tylko o pospdlce. Nie pisal o innych warstwach. Radq wi+e stanowisko

autora skargi, kt6ry w skardze napisal o posp6lce. I to zakresla granice skargi. To jest kwestia istotna i

poosEwowa,

Radny - Pan Waldemar Reszka stwierdzil, i2 jego zdaniem geolog pzeprowadzil nieprawidlowe

badania i sq one niewiarygodne. Jego zdaniem pzedmiotem skargi byla cala podbudowa kortu, a nie

jej poszczeg6lne warstwy, a do budowy uzyto materialu niezgodnego z projektem.

Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek w odpowiedzi wskazal. i2 powoluiemy bieglych po to, 2eby

biegli rozstrzygneli kwestiQ wymagajqcq wiedzy fachowej, kt6rej zadko kt6ry inwestor posiada.

I opiniQ bieglego pzyjmuje sie jako opiniQ wiarygodnq. ZaS kwestie, kt6ry material u2yty do budowy

podbudovvy kortu byl lepszy, o tym rozstzygnel projektant.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz zwr6cil uwage, 2e ta skarga byla rozpatrywana zarowno pzez

Komisje Skarg, Wniosk6w i Petycji oraz Komisje Rewizyjnq. Obie uznaly jq za bezzasadnq. Ponadto

podkresli, 2e radni iw6jt powinni dojsC do konsensusu i d+y6 do tego, aby kort tenisowy powstal.

Wskazal tu r6wnie2 na deklaracje Pana W6jta, kt6ry zobowiqzal siQ do wykonania kort-.

Radny - Pan Bogdan Wantowski zwr6cil uwage, i2 Pan W6jt stwierdzil, 2e warstwa g6rna to byl zwykly

piasek, kt6ry ma byd mial byd zdjety, poniewa2 bylo to tylko zabezpieazenie ptzed zimq, takze pzed

powstaniem roslin. Wzwiqzku z tym, jak twierdzi gmina zaplaci|€ za material, kt6ry okazal si9 zwyklym

piaskiem.

Radny - Pan Waldemar Reszka zwdcil siQ do radcy prawnego o wyra2enie opinii w kwestii

warunk6w, w jakich mozna wykonywaC badanie geologiczne warstwy gleby.

Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek w odpowiedzi wyjasnil, i2 nie posiada wiedzy specjalneJ w

tym zakresie, aby udzielid odpowiedzi. Podkreslil, i2 po to powolywany jest biegly, 2eby biegly

rozsttzygnql konkretny prcblem, wymagajacy wiedzy specjalnej. Dalej wskazal jezeli radny
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kwestionuje opinie bieglego, w pieMszej kolejnosci tzeba pzedstawi6 istotne zarzuty wobec tej opinii

i powolad innego bieglego.

Radny - Pan Rafal Gniazdowski zwr6cil uwage, i2 z tresci skargiwynika,2e skazqcy zglasza swoje

wqtpliwosci w zakresie wykonania podbudowy kortu. Jego zdaniem w skardze nie ma zamieszczonej

informacji, kt6ra dotyczylaby jednej, jedynej tej warstwy. Dalej stwierdzil, 2e zar6wno skarzqcy, jak

r6wnie2 postepowanie prowadzone przez nadz6r budowlany daje podstawe do stwierdzeni, 2e

inwestycja dotyczy calej podbudowy, a nie jednej warstwy. Dalej zacytowal tresc sentencji decyzji

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, nakladajqcej na gmine obowi+ek wykonania

rob6t budowlanych w miejscowosci Zabiny, gmina Rybno dzialka numef 6 w zakrcsie ,, zdjecia okol,o

pieciu centymet.6w istniejqcej warstwy wyr6wnawczej z piasku grubosci 10 cmi zastqpienie jej mialism

kamiennym zgodnie z rozeznaniem pzyjetym w projekcie technicznym tego kortu".

Rad6a prawny - Pan Zbigniew Dzystek w odpowiedzi wyjasnil, iz jest sugestia, 2e skarga dotyczyla

kwestii, kt6rych komisja nie rozpattzyla. Dalej wskazuje, 2e materia skargi byla rdwniet rozpatrywana

przez niewqtpliwie fachowy podmiot, to jest Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego.

W decyzji Inspektor Nadzoru Budowlanego nie podni6sl kwestii niezgodnosci jakichs innych warstw z

projektem. Ponadto zwr6cil uwag9, 2e Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego zobowiqzal gmine

do doprowadzenia wykonanych rob6t do sianu zgodnego z prawem. Nie zas do wykonania calej

inwestycji.

Radny - Pan Lukasz Glowacki odnoszqc sie do wypowiedzi radnego Pana Rafala Gniazdowskiego

zwr6cil uwage, i2 komisja miala Swaadomo56 czego dotyczy skarga. Ponadto nawiqzal do decyzji

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, kt6ry powoluje si9 na opinie projektanta. W opinii tej

projektant podtzymal swoje stanowisko o braku mo2liwosci kontynuowania pracy oraz koniecznosci

calkowitego usuniecia wykonanych ju2 warstw ze wzglgdu na zbyt dlugq pzerwe oraz roslinnoSc, co

moglo przyczynic sie do sytuacli, i2 dolna warstwa podbudowy bedzie zwiqzana oEz niemozliwa do

zageszczenia w wymaganym wskazniku.

Radny - Pan Adam Kasprowicz zaprezentowal zdjgcia pzedstawiajqce kort w Zabinach z chwili

wykonania budowy i po uplywie czasu od budowy oraz boisko w Tuczkach. Stwierdzil,2e boisko w

Tuczkach zostalo wykonane bardzo profesjonalnie, czego jego zdaniem nie mozna powiedziec o

boisku w Tuczkach. Stwierdzil, i2 jego zdaniem skarga zasluguje na uwzglQdnaenie, a wykonana

inwestycja jest wykonana nieprawidlowo. Nastepnie zacytowal tresc pisma z dnia 6 wzesnia br. Pana

Edmunda Gajka, soltysa solectwa Zabiny skierowanego do w6jta Gminy Rybno. W pismie tym sofrys

solectwa zabiny zwraca sie wracrm ponownie do W6jta Gminy Rybno Pana Tomasza

Wegeynowskiego o wymiane podbudowy kortu tenisowego w ramach reklamacji i wykonanie

kolejnego etapu, tj. ulo2enie nawiezchni ze sztucznej ltawy wtaz z ospzetem oraz kwestionuje

dzialania W6jta w zakresie realizowanej inwestycji. Nastepnie zwr6cil sie do Wdjta Pana Tomasza

Wegzynowskiego z pytaniem, czy soltys solectwa Zabiny wnosil o wstrzymanie prac budowlanych

kortu tenisowego.

o godzinie 13:15 6ale narad opugcil rcdny Pan Sylwester Kasprcwicz. Stan Rady l4 radnych.
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Radny - Pan Lukasz Glowacki stwierdzit, i2 iego wypowiedzi wprowadzajq w blqd mieszkaic6w.

Ponadto, nawiqzujqc do przedstawionych zdje6 kortu tenisowego w Zabinach stwierdzil' i2 powinny

byd opatrzone datq kiedy zostaly wykonane.

Sekretaz Gminy - Pani Jolania Jedrycka odnoszqc sie do pzedstawionych przez radnego Pana

Adama Kasprowicz zdj96 pzedstawiajqcych kort w zabinach stwierdzita, i2 w jej ocenie nie zostaly

wykonane w dnia odbioru. Zwr6ci+a uwage, i2 bez wskazania konkretnej daty spozqdzenia zdjed, nie

da sie ustalid czasu pzedstawiajecego stan techniczny kortu.

Radny - Pan Adam Kasprowicz wyjasnil, i2 nie jest w stanie okreslic daty spozqdzenia zdjed kortu w

aabinach.

Radny - Pan Lukasz Gliowacki nawiezujec do wypowaedzi przedm6wcy wskazal dlatego prosil o

ptzedstawienie zdjed w odpowiednim formacie, co pozwoli okreslic date ich wykonania. Dalej

stwierdzil, i2 inwestycja byla realizowana z funduszu soleckiego, gdzie na nastepne lata funduszu

soleckiego nie byly przeznaczone pieniqdze. To inwestycja wieloletnia.

Radny - Pan Rafal Gniazdowski odnoszEc sie do wypowiedzi radnego Pana Lukasza Glowackiego

zwr6cil uwage na fakt, i2 nie bral on udzialu w posiedzeniach Komisji.

Radny - Pan Waldemar Reszka zwr6cil sie do radcy prawnego o udzielenie odpowiedzi na jakiei

podstawie dokonano zaplaty, za wykonanie podbudowy kortu.

Radca prawny - Pan Zbigniew Deystek w odpowiedzi wyjasnil i2 nie jest w stanie okresllc

szczegdl6w ksiQgowych. Natomiast, dalej wyjasnil jak pzebiega inwestycja pod wzglQdem

finansowym w ramach funduszrJ soleckiego.

Radny - Pan Lukasz Glowacki odnoszqc siq do wypowiedzi radnego Pana Rafal Gniazdowskiego

wskazal i2 bral udzial w ostatnim posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji. Fakt ten zostal

odnotowany w protokole posiedzenia.

Radny - Pan Waldemar Reszka ponownie zwr6cil sie do radcy p|awnego, czy gmina dokonala zaplaty

za wykonanq podbudowe zgodnie z prawem. Czy w zwiqzku z tym gmina mogla skotzystac z

gwarancji na wymianQ podbudowy.

Radca prawny - Pan Zbigniew Deystek w odpowiedzi wyjasnil, i2 pojawil sie w toku tej sprawy

wniosek w ramach reklamacji. Kwestia ta byla badana. Nie byb podstaw do wezwania wykonawcy o

zmiane, bowiem w momencie pojawienia sie o wniosku o uruchomienie reklamacii, bylo ponad rok

czasu od zakodczenia tej budowy.

Radny - Pan Bogdan Wantowski w swojej wypowiedzi odnoszqc sie do budowy kortu wskazal na

szereg nieprawidlowoSci pzy fealizacji inwestycji. MiQdzy innymi na speeczne z zasadq

gospodarnoSci wydatkowanie Srcdk6w f inansowych.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil uwage, i2 wszystkim zale2y na za2egnaniu

konfliktu pzy omawianej inwestycji. Wskazal,2e na dokofczeniu realizacji tej2e inwestycji wszystkim

zalezy.

Radny - Pan Wojciech Pokrei odni6sl sie do kwestii technicznych wykonanej podbudowy kortu

Wskazal, i2 Komisja Rewizyjna wnioskowala o pzeprowadzanie badah geologicznych, o

dostarczenie wlasciwych dokument6w jakosciowych do wykonanej inwestycji. Zostaly wykonane

badania geologiczne. Nie pzedliszono natomiast dokument6w jakosciowych zastosowanego
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kfuszywa. Jego zdaniem wykonawca, kt6ry podejmuje sie realizacji budowy kortu, wykonuje

podbudowQ, powinien zapoznaC saq z normq, kt6ra okresla w konkretny spos6b, w jaki wskaZnik

zageszczenia gruntu nalezy uzyskac, zeby spelnid parametry dla pzyszlego kortu. Ponadto w jego

ocenie skarga dotyczyla calej podbudowy kortu, a takte byla mo2liwosd wymiany warstwy podbudowy

w ramach gwarancji. Odni6sl sie r6wnie2 do kwestii rozliczed z wykonawcq. Jak twierdzi wykonawca

powinien otrzymac pieniqdze za faktycznie zastosowany material nie zas za material, kt6ry

uwzglednial kosztorys.

Radc€ prawny - Pan Zbigniew Drzystek pzypomnial,2e rozstzygniQciu podlega konkretna skarga,

nie zas wszystkie kwestie zwiqzane z tealizacjq tej inwestycji. Ponadto zasygnalizowal, i2 nalezy

skupi6 sie czy inwestor mialzgodQ projektanta na zamiane kruszywa, czy nie mial.

O godzinie'13:40 Bale narad opuScil radny - Pan Adma Bochno. stan Rady 13 Radnych.

Na tym dyskusjQ zakonczono.

b) oodiecie uchwalv.

Pzewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly pe ez Wcepzewodniczqcq

Rady, poddal go pod glcsowanie.

Rada cminy w glosowaniu .iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15

Radnych, gliosami:

- 5 -,,pzeciw"
- 1 - ,,w8trzymuiqcych aie"

podjQla uchwale Nr XLll/315/2022 w aprawie rozpataenia skargi na dzialalno66 W6ita Gminy

Rybno

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaty stanowi zalqcznik do protokolu.

Pzewodniczecy Rady zazedzil pzerwQ w obradach od godz. 13:50 do godziny 13:55.

W czasie pzerwy salQ obrad opuscily Radne - Pani Joanna Slupska i El2bieta Rozentalska. Stan

Radny 1 1 Radnych.

Ad.lo.Wolne wniogki i zaovtania.

Gtos zabrali:

Soltys solectwa Rybno - Pan Henryk Wsniewski zwr6cil si9 do Sekretaz Gminy o zorganizowanie

spotkania z soltysami. Zwr6cil uwagQ, i2 namno2ylo sie wiele spraw i problemdw, kt6re powinny

zostad poruszone. Dalej poruszyl kwestiq niedzialajqcych lamp solarnych na placu zabaw, targowisku.

Wnidsl r6wniez o usuniecie kozeni usunietego drzewa .

Radny - Pan Waldemar Reszka zwr6cil na stan drogi 173. Poinformowal, 2e droga siQ zapada,

pojaw y siQ znieksztalcenia czesci drogi. Vwstqpil o naprawq stanu wskazanej drogi. Nastqpnie



zwr6cil sie do racy prawnego w zakresie kadencyjnosci rad soleckich biorec pod uwage zmianQ

terminu wybor6w samozqdowych. Czy w tej materii nale2y dokonac zmian w statutach solectw.

Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek w odpowiedzi wyjasnil, it na zasadzie analogii ulegnie

pzedluzeniu kadencja organ6w solectwa, poniewazjest ona powiqzana z kadencjq rady gm,ny.

Mieszkaniec - Pan Meller zwr6cil siq do Pzewodniczecego Rady. czy zna pow6d, dla kt6rego

Pzewodniczqcy Komisji Rewizyjnej - Pan Sylwester Kasprowicz pzed czasem opuscil obfady Rady.

Pzewodniczecy Rady - Pan Piotr Kornatowskj w odpowiedzi wskazal,2e sq mu znane pzyczyny

opuszczenia obrad Rady pzez radnego Pana Sylwestra Kasprowicza. Vwiasnil,2e inni radni, kt6tzy

ju2 opuscr| obrady informowali go o tym fakcie

Mieszkaniec - Pan Meller zwr6cil sie do Pfzewodniczqcego Rady, aby ten wczesniej komunikowal

zamiar opuszczenia pzez radnych Sali obrad. Wskazal, i2 chcial sie odnieso do stanowiska

Pnewodniczqcego Komisji Rewizyjnej, zas jego nieobecnosc to uniemo2liwia. Dalej nawi+ujqc do

regulacja zawartych w statutach solectw odnoszqcych sie do trybu i zasad pzebiegu zebrania, zapytal

)akie byty ptzyczyny ptzejecia prowadzenia pzez Pana W6jta zebrania w Zabinach.

Soltys Solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek stwierdzil, i2 nie podziela Rady na temat niezasadnosci

skargi. Wedlug jego oceny skarga zaslugiwala na uwzglednienie. Zazucil niegospodarnosc wydatk6w

w zakresie wykonania podbudowy kortu tenisowego. Ponadto jak twierdzi pojawit sie nowe

informacje dotyczqce rozpatrywanej skargi tj. decyzja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego

w Dzialdowie. Dalej podnosil nieprawidlowosci w zakrcsie wykonanej podbudowy kortu, b.ledy

proceduralne, brak dostatecznej informacji oraz utrudnienia w dostepie do dokument6w. Ponadto jego

zdaniem gmina zaplacila za ustuge niezgodnqz zalozeniatni projektu tj. za wykonanie podbudowy z

material6w niezgodnych z projektem technicznym. Jego zdaniem wykonawca przedkladajac dokument

dotyczqcy wykonanej uslugi i platnosci, poSwiadczyl nieprawde. za6 gmina zaakceptowala ten fakt.

Stwierdzil, 2e Pani Sekretarz odpowiada ten stan zeczy, nie broni swojej inwestycji, to jego zdaniem

nasuwa sie podejr2enie korupcji. Dalej negatywnie ocenil zachowanie Pani Sekretaz Gminy wobec

osoby Radnego Pana Adama Kasprowicza .

Mieszkaniec - Pan Meller wyrazil swojq ocene na temat stanowiska Pzewodniczqcego Komisji

Rewizyjnej zawartego w protokole z posiedzenia Komisji w dniu I lutego br. negavwnie ocenal

zachowanie radnego. Podkreslil, te od radnego jako osoby publicznej wymaga siq etycznego

zachowania. Nastepniedokonalanalizy i ocenywykonanej inwestycji.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piok Kornatowski stwierdzil, 2e etyka obowiqzuje radnych, nie tylko na

sesji rady, ale rdwniez poza.

Soltys Solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek zw€cajqc sie do Pzewodniczqcego Rady wskazal, iz

oczekuje publicznych pzeprosin ze strony Radnego Sylwestra Kasprowicza zachowanie wobec jego

osoby.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Pioh Kornatowski stwierdzil, 2e jezeli czr.rje siQ obra2ony zachowaniem

radnego, mo2e dochodziC swoich praw przed sqdem

Radny - Pan Waldemar Reszka zwr6cil sie do Pzewodniczqcego Rady z pytaniem, czy wszyscy

radni ote ymali zapfoszenie na odbi6r boiska w Tuczkach
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Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotf Komatowski w odpowiedzi wskazal, i2 nie posiada takiej wiedzy.

Vwjasnil, 2e nie jest odpowiedzialny za organizacje takich spotkafi.

Mieszkaniec - Pan Meller zwr6cil sie do radnego Pana Gzegoza Rozentalskiego, jakie ma zdanie na

temal budowy kortu tenisowego w Zabrnacf.

Radny - Pan Gzegoz Rozentalski w odpowiedzi wskazal, i2 tMa.jeca dyskusja nad tym problemem

niczego nie przyniosla 2adnych konshuktywnych wniosk6w. Nadto wskazal, 2e wiele czasu

prywatnego poswiecil tej sprawie. O czym nie m6wi. Jego zdaniem sztukq jest dzialanie, a nie

dyskusja, kt6ra nie pzynosi efekt6w.

Radny - Pan Lukasz Gbwacki zwr6cil sie do Pzewodniczacego Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji z

pytaniem, czy jako pzewodniczqcy podjql dzialania majqce na celu dorqczenie czlonkom Komisji

Skarg, Wniosk6w i Petycji nagrania z posiedzenia komisji, kt6re nagrywal Pan Edmund Gajek .

Mieszkaniec - Pan l\4eller wskazal, i2 radny Pan GEegoz Rozentalski nie udzielil odpowiedzi na jego

pytanre.

Radny - Pan Rafal Gniazdowski w odpowiedzi wskazal i2 w tej kwestii nale2y zwr6cid 6ie do Pana

Edmunda Gajka. ZaS kazdy obywatel ma p€wo wstepu na posiedzenie komisji i rejestracji

posiedzenia.

Sekretaz Gminy - Pani Joianta Jendrycka udzielila odpowiedzi na pytania soltysa Pana Henryka

WSniewskiego. Wskazala, 2e spotkania bedq organizowane. Soltysi otzymujq pisemnie uwagi, kt6re

w trakcie kontroli ptzez Ndwy2szl lzbe Kontroli byly przekazywane pracownikom, a dotyczyly

funduszu soleckiego- Wzakresie dzialania lamp solarnych udzieli odpowiedzi na pismie

Na pytanie radnego Pana Waldemara Reszki zwr6cila sie o wskazanie na pismie, o kt6rej drogi

dotyczy problem. W zakresie podnoszonych zazul6w provtadzenia zebrania wiejskiego ptzez Pana

w6jta odeslala do uzasadnienia uchwaly w sprawie rczpaltzenia skargi. Dalej wyjaSnila, 2e za

organizacje odbiof6w inwestycji odpowiada uzqd.

Mieszkaniec - Pan Meller podni6sl, i2 nie ottzymal odpowiedzi na pytanie jakie byty ptzyczyny

podjqcia prowadzenia sie pzez Wdjta Gminy zebrania wiejskiego w Zabinach.

Na tym dyskusje zakofczono.

Ad.'ll.zamkniecie obrad.

O godz.15:00 Pzewodniczqcy Rady Pan Piotr Kornatowski - wobec wyczerpania dziennego pozqdku

obrad - zamknql ob€d XLll sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tym protok6l zakoiczono.

prorokolowala: lNsPFfl?R

n$ Euo Yaslhousha

Prowadzecy ob,ady:
zAci

Do niniejszego pJotokolu zalqcznik stanowi n.granie zawiemiqce obraz i dtwidk:
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